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Referat
Ballerup Idrætspark Brugerrådsmøde 11/3 2020

BAK’s klubhus kl. 16:00 – 17:30

Rene Almind Formand (BSF) 4xalmind@adslhome.dk
Per Jacobsen Næstformand (Puls 96) puls96@godmail.dk 
Jørgen Lyngsie Hjortespring Golfklub j.lyng@mail.dk
Martin Jørgensen Svømmeklubben Triton marj@kemp-lauritzen.dk
Uffe Jensen Ballerup Atletik Klub uffe.h.jensen@gmail.com
Lars-Henrik Nielsen Baracuda Dykkerklub kontakt@baracuda.dk
Nicklas Stumpe Ballerup Boldklub nicklasstumpe@hotmail.com

DCR dcr.formand@gmail.com

Charlotte Holtermann Formand KFU  clho@balk.dk 
Ketil Christensen Chef BIB ketc@balk.dk
Tom Brinckmann Daglig leder BIB tbri@balk.dk
Lorna Rispler Specialist BIP lrp@balk.dk 

Afbud:
Jørn Thyge Ballerup Petanque Klub kjthyge@mail.tele.dk

1. Orientering fra BAK
BAK har ca. 200 medlemmer. De har lige overstået DM, hvor de var det 5. bedste 
klub i Danmark. De kommer ikke på træningslejr i Toscana, men tager til Vejen i 
stedet for.

2. Godkendelse af seneste referat 
Godkendt

3. Orientering fra BI
BIB bruger helt aktuelt tid og ressourcer på håndtering af coronavirussen. Flere 
arrangementer står i fare for at blive aflyst. Der er ved mødets afholdelse ikke 
kommet besked om at BIB skal foretage yderligere foranstaltninger. (Dagen efter 
kom besked om luk af alle anlæg.) 

Ballerup kommunes Center for Ejendomme er ved at gennemgå vejbelysningen i 
BIB. Derfor er flere lygter forsynet med ministrimmel. Disse skal have skiftet 
enten lyskilde eller andre dele. 

Der er skaffet tid til et socialt projekt for udsatte borgere kan træne fodbold i TDH 
efter påske indtil uge 42. 
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BIB fik spulet alle dræn ved banerne for ca. et år siden. Banerne er med de meget 
store mængder regn der er faldet i løbet af vinteren rigtige våde, hvilket kan 
bekymre i forhold til åbning af græsbanerne som planlagt. En af udfordringerne er 
at komme til at klippe banerne, idet den bløde jord gør det umuligt at køre ind 
med store køretøjer. Tom har løbende dialog med OKNygaard.

Drænene på Gryden er blevet gennemgået og fungerer udmærket. 

Med hensyn til yderligere dræning og/eller genopretning af eksisterende dræn i 
Idrætsparken, er der indhentet foreløbige tilbud, der indikerer en anlægsudgift, 
der overstiger hvad BIB kan bære i det normale driftsbudget. 

Mette Herold, som har varetaget nyheder på pylonen og hjemmesiden, har fået 
andet job. Når der er ansat en ny, vil klubberne få kontaktdata at vide. 

4. Økonomisk Status (årsregnskab/Budget)
Ketil gennemgik regnskabet for 2019 og budgettet for 2020. Personaleposten er 
nu samlet i en tværgående post og figurerer derfor ikke på brugerrådets status-
oversigt fremadrettet. Ingen kommentarer til regnskab og budget. 

5. Anvendelse af varmtvandsbassin i EKB 
Som en del af udviklingsplanen for Ballerup Idrætsby blev det i efteråret 2019 
politisk besluttet at udvide den offentlige åbningstid, samt besluttet, at badet 
fremadrettet skal henvende sig til en bredere brugergruppe. Den udvidede 
offentlige åbningstid håndteres inden for Kultur- og Fritidsudvalgets ramme, idet 
foreningerne i East Kilbride Badet fremadrettet selv står for at lukke og låse badet 
efter endt brug efter samme princip som svømmeklubben Triton og som det 
øvrige foreningsliv. 
I Budgetaftale 2020 punkt 2.9 ”Bredere brugerprofil i East Kilbride Badet” hedder 
det: ”varmtvandsbassinet ønskes udnyttet fuldt ud af borgere og foreninger”. Som 
en konsekvens af dette, er kontrakten med fysioterapien.dk opsagt pr. 1/7 2020. 

På sidste KFU møde blev det besluttet, at brugerrådet skal høres om deres 
betragtninger på benyttelsen. 

Brugerrådet blev præsenteret for nuværende fordelingsoversigt. 

Brugerrådet var enige om, at det er et positiv at fysioterapi og babysvøm bidrager 
til badets indtægter – samt at flere forskellige brugertyper, herunder fysioterapi-
gæster, er en god udnyttelse af bassinet. Brugerrådet ser derfor forsat god pointe 
i at bassinet benyttes til både fysioterapi, babysvøm og til offentlige badegæster. 

6. Opgradering af "Gryden"
I forbindelse med budget 2020 blev der afsat 500.000 kr. til opgradering af 
Gryden i budget 2020. Center for Ejendomme er tovholder på projektet. Som del 
af budgetteksten indgik, at BIP brugerråd skal høres i forbindelse med udmønt-
ningen.
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- På sidste brugerrådsmøde besluttede rådet, at dialogen om tiltag bedst 
varetages af Ballerup Boldklub og BSF.

- C-EJD har holdt to dialogmøder med BSF, med BIB som deltager. Sidste 
møde blev afholdt samme formiddag som brugerrådsmødet. 

- Ballerup Boldklub deltog ikke i møderne, da de mente at BSF kunne 
varetage deres perspektiv. 

- Tom Brinckmann skitserede kort drøftelserne fra mødet, der tog udgangs-
punkt i en liste forfattet af BSF, der udpeger udfordringer med omklæd-
ningsfacilitet, toiletter, epoxy på gulvene, maling, hegn mm. 

Med hensyn til det samlede brugerråds tilbagemelding til Kultur- og Fritids-
udvalget, samt udmøntning af anlægsmidler, så tiltagene kan igangsættes, 
udtrykte brugerrådet skepsis over tidsplanen. Det havde været hensigtsmæssigt 
om midlerne var frigivet nu, idet det forekommer svært at gennemføre 
forbedringerne før sæsonen er forbi.

BIB følger op på tilbagemelding fra C-EJD på opsamling vedrørende mulige tiltag 
og indkalder måske til ekstraordinært møde, så der kan tilgå høringssvar til KFU. 

Det blev bemærket, at C-EJD har besigtiget jordvolden bag tribunen, og ikke 
mener, at den jord der løbende forsvinder udgør en trussel mod konstruktionen. 

6.b Omlægning af green (ekstra punkt)
Hjortespring Golfklub har fået afslag på ansøgning om at benytte pesticider mod 
svamp på banen i Ballerup Kommune. Greenen ved hul 16 (ved Klausdalsbrovej) 
skal derfor omlægges. 

Den samlede anlægsomkostning er anslået til 350.000 kr. Hjortespring Golfklub 
har selv 50.000 kr. til projektet. 

Til at realisere projektet vil der blive forelagt sag til Kultur- og Fritidsudvalgsmødet 
31. marts 2020 med forslag om, at Kultur- og Fritidsudvalget bevilger 200.000 kr. 
til en omlægning af greenen. Derudover foreslås det, at Center for By, Erhverv og 
Miljø bidrager med 50.000 kr. til formålet. 

Hjortespring Golfklub stiller forslag til brugerrådet om at prioritere 50.000 kr. af 
”brugerrådspuljen” til projektet. 

Da midlerne behøves nu, vil det betyde en fremrykning af beslutning om 
prioritering af brugerrådspuljen i forhold til den vedtagen procedure, med 
fremsendelse af ønsker før sommerferien og beslutning om prioritering efter 
sommerferien, når ønskerne er prissat af BIP. 

Der kunne ikke skabes flertal for forslaget.

Brugerrådet ønsker i stedet undersøgt om overførte midler fra 2019 i BIB’s budget 
kan disponeres til omlægningen. 
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7. Status på opfølgningsliste
Listen blev gennemgået. 

8. Nyt fra KFU
KFU har drøftet kriterier for tildeling af priser til årets unge foreningsledere, som 
er en ny pris, både på idrætsområdet og folkeoplysningsområdet. Det kunne være 
én der påtager ekstra opgaver, ikke kun ledere. Prisen bliver uddelt på forenings-
festen til januar. 
Brugerrådet bedes være behjælpelig med at sprede ordet.

Halfordelingsmødet gik rigtig godt.  Aldersklasserne for haller og baner er ikke ens 
og skal justeres. 

9. Nyt fra Eliteidrætsrådet
Charlotte var hindret i at deltage i sidste møde, da der lå andet møde samtidigt.

10.Nyt fra foreningerne
Golfklubben får sat en hjertestarter op udvendigt på huset. 

Baracuda holder førstehjælpskursus. 

BSF: U16 og U18 var til Danmarks mesterskab i futsal. U18 vandt bronze. 

Nicklas Stumpe, BB, er valgt som årets modtager af DBU Sjællands Gepardpris, 
som bliver uddelt til en frivillig ildsjæl under 35 år. 

11.Eventuelt
Lorna uddelt et ark over arrangementet i Harrestrup Ådal i 2020. Det vedhæftes 
referatet.

Næste møde er planlagt til 3. juni 2020 kl. 16 hos BSF. 


